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VERSLAG van de extra vergadering van het dagelijks bestuur van de ISD Bollenstreek, 

gehouden op woensdag 11 januari 2023 
 

AANWEZIG  de heer D.T.C. (Dennis) Salman, lid en voorzitter  
mevrouw J.A.C. (Jolanda) Langeveld, lid 
de heer J. (Jan) van Rijn, lid en plv. voorzitter  

                                  mevrouw E.W.A. (Elsbeth) Koek, lid 
de heer R.J. ’t Jong, secretaris  

 mevrouw C.A.M. (Elian) Cozijn, notulist 
 

AFWEZIG  mevrouw R.G.E. (Reny) Wietsma-Biesbroek (portefeuillehouder Wmo 
Teylingen) 

   
1. Opening, mededelingen en vaststelling agenda 
Voorzitter heet iedereen van harte welkom op deze extra vergadering van het dagelijks bestuur. 
Mevrouw Wietsma is met kennisgeving afwezig.  
Mevrouw Langeveld geeft aan dat ze naast de geagendeerde voorstellen voor de Zorguitgaven Wmo 
graag, mede ter voorbereiding op de sessie met de raad, ook voorstellen wenst voor de uitgaven 
Jeugd. Daarnaast krijgt ze signalen dat de uitvoering van de nieuwe Wet inburgering niet lekker loopt. 
Wat de uitgaven en mogelijkheden bij Jeugd betreft is dat een taak die bij Voor ieder 1 thuishoort. De 
ISD voert conform de afspraak alleen de administratieve taak voor de Pgb’s Jeugd uit en maakt een 
besluit op basis van de indicatie van Voor ieder 1. Daarnaast heeft de ISD geen zicht op Jeugd zorg in 
natura, waarbij de klanten geen beschikking krijgen. Het dagelijks bestuur constateert dat Jeugd 
ingewikkeld georganiseerd is en bespreekt dit verder met Voor ieder 1. Er komt nog een afspraak met 
het dagelijks bestuur en de directeur van Voor ieder 1 en Provalu.  
De signalen dat het bij de uitvoering van de nieuwe Wet inburgering niet lekker loopt is secretaris niet 
bekend en dat speelt niet in Noordwijk. De praktijk is wel dat de aantallen fors meer zijn dan voorheen 
verwacht en dat de ontzorgingsplicht een grotere administratieve last is dan bedacht. Verwachte 
toestroom is met 30/40% gestegen. Bij de Wet inburgering zijn naast de ISD ook de accounthouder 
van HLT, Vluchtelingenwerk en de taalaanbieders betrokken. De ISD komt binnenkort met een notitie 
hoe dit anders kan en wat de toename betekent voor de huidige formatie. Secretaris stelt het op prijs 
als bestuurders concrete signalen direct melden.  
De agenda is ongewijzigd vastgesteld.                    

 
2. Uitvoeringsregels terug- en invordering bedrijfskapitaal Tozo 
Het dagelijks bestuur heeft het voorstel besproken. De vraag is gesteld of het mogelijk is om na drie 
jaar, net als bij schulddienstverlening, het restantbedrag kwijt te schelden. De werkwijze bij 
schulddienstverlening is anders. Daarnaast zou dat in strijd zijn met de regels van de Overheid, omdat 
dan sprake is van staatssteun. De hardheidsclausule biedt mogelijkheden tot maatwerk. Tot nu toe is 
de ervaring dat de ISD vragen krijgt of het maandbedrag lager kan of de aflossingstermijn langer en 
dat is mogelijk. Het dagelijks bestuur heeft de uitvoeringsregels vastgesteld.   

  
3. Ondermandaatbesluit Maatschappelijke Zorg 2023 
Vanaf 1 januari 2023 is de uitvoering van de Maatschappelijke zorg (Beschermd wonen en 
Maatschappelijke opvang) een taak van de ISD geworden.  
Secretaris heeft de stand van zaken/eerste ervaringen met het dagelijks bestuur gedeeld. De ISD is 
gestart en liep op 2 januari 2023 tegen de eerste problemen aan. De ISD heeft nog niet alle 
benodigde informatie ontvangen, maar het proces loopt. Omdat de toegezegde ondersteuning vanuit 
Leiden niet kwam heeft de ISD zelf iemand (die voorheen bij Leiden werkte en kennis heeft) tijdelijk 
ingehuurd. Recent heeft Katwijk ook de gezamenlijke tijdelijke kwaliteitsmedewerker ingehuurd. Het 
algemeen bestuur heeft in december de opdracht aanvaard en de ISD gaat deze taak uitvoeren en de 
tijd optimaal inzetten in het belang van de burgers. De ISD heeft geen tijd/capaciteit om wekelijks met 
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de gemeenten ambtelijk te overleggen wat de stand van zaken is. Daarnaast was secretaris verrast 
dat er een aparte GR is opgericht en vraagt hij zich af of dit juridisch helemaal klopt/aansluit met de 
GR ISD en de opdracht die het algemeen bestuur heeft aanvaard. 
In HLT vindt volgende week een overleg plaats met de tijdelijke manager sociaal domein en dat 
overleg gaat over opdrachtgever- en opdrachtnemerschap en hoe kunnen we dat het beste uitvoeren. 
Bestuurders vinden het belangrijk dat gemeenten goed op de hoogte zijn, omdat de uitvoering van de 
Maatschappelijke zorg ook aandacht heeft van de raden.  
Het dagelijks bestuur gaat akkoord met het voorgestelde ondermandaatbesluit. Dit 
ondermandaatbesluit sluit aan bij het Mandaatbesluit Maatschappelijke Zorg 2023.           
  
4. Energietoeslag 2023 
Het dagelijks bestuur heeft het voorstel en de diverse opties besproken. De energietoeslag 2023 
bestaat uit twee delen. Deel 1 betreft een bedrag van € 500,- en dat bedrag kunnen gemeenten op 
basis van het Rijksbeleid uitbetalen. Deel 2 betreft een bedrag van € 800,- en dat bedrag mag pas 
toegekend/betaald worden als de Wet energietoeslag 2023 is vastgesteld. De verwachting is dat deze 
wet in juni 2023 is vastgesteld en betalen mag van het Rijk pas na 1 juli 2023. 
Het dagelijks bestuur kan net als het advies van de Cliëntenraad achter de ambtshalve toekenning 
staan. Over de doelgroep 120% of 130% heeft een discussie plaatsgevonden. Vanaf 1 januari 2023 
zijn de bijstandsnormen fors gestegen en is het onbekend hoeveel inwoners onder de nieuwe 
doelgroep 120%/130% vallen. De budgetten van het Rijk zijn gebaseerd op de doelgroep 120% en als 
gemeenten kiezen voor 130% en de uitgaven zijn hoger dan het Rijksbudget, dan komen die kosten 
voor rekening van de gemeente zelf. Het dagelijks bestuur is nog verdeeld over de doelgroep voor 
2023. Het streven van het dagelijks bestuur is een uniforme regeling voor de ISD gemeenten, maar 
afwijken per gemeente is voor de uitvoering mogelijk. Het is voor de ISD niet mogelijk om conform het 
advies van de Cliëntenraad afgewezen aanvragen 2022 te herbeoordelen of mensen alsnog voor de  
€ 500,- in aanmerking komen. Dat kan alleen met een aanvraag. Het dagelijks bestuur vindt een 
financieel steuntje in de rug voor inwoners goed. Het is wel de vraag of bij de doelgroep die het krijgt 
sprake is van energie-armoede. Er zijn inwoners die in een goed geïsioleerd huis wonen en geen 
hoge energielasten hebben en ook inwoners die net boven de inkomensgrens zitten en wel last 
hebben van de hoge energie-uitgaven. De vraag die gesteld is doen we de juiste dingen voor de juiste 
doelgroep. Secretaris geeft aan dat aanpassen van het minimabeleid en/of de bijzondere bijstand ook 
een optie is. Daarnaast is de vraag gesteld of kwijtschelding van de gemeentelijke belastingen voor 
inwoners met een PW-uitkering automatisch kan. Voor de ISD is dat een optie, maar dan moet de 
gemeente eerst de voorwaarden om in aanmerking te komen voor de kwijtschelding mogelijk 
aanpassen. De voorwaarden over het inkomen/vermogen wijken namelijk af.  
Het dagelijks bestuur heeft besloten om over de doelgroep energietoeslag 2023 nog na te denken en 
in het dagelijks bestuur van 26 januari 2023 een formeel besluit te nemen op het voorstel 
energietoelag 2023. De ISD adviseert gemeenten om het overgebleven budget 2022 mee te nemen 
naar 2023.  Na het besluit op 26 janauri 2023 vindt de communicatie plaats en zorgt de ISD voor een 
raadsmemo over de energietoeslag 2023 en de ervaringen met het maatwerkbudget. Het aantal 
aanvragen voor het maatwerkbudget is nog beperkt en er is nog geen algemene lijn te vinden. De ISD 
kan de eerste termijn van de ambtshalve toekenning energietoeslag 2023 snel betalen.   
Op de maatschappelijke agenda van HLT staat ’iedereen doet mee’, daaronder valt ook hoe bereiken 
we de juiste mensen. De vraag is gesteld of de ISD dit voorstel heeft gezien, omdat het prettig is als 
de ISD hier ook naar kijkt/hierop een reactie geeft. Secretaris heeft de oorspronkelijke versie gezien, 
maar niet de huidige versie.                 
 
5. Notitie kosten Wmo beheersbaar houden 
Het dagelijks bestuur complimenteert de ISD dat dit voorstel er ligt. Secretaris geeft aan dat dit 
voorstel per onderdeel in het beleidsoverleg is besproken en dat de ISD nog met een 
aanvulling/aanpassing komt. Daaruit moet blijken welke onderdelen een bevoegdheid zijn van de ISD, 
welke van het dagelijks bestuur en welke van de raad.  En daarnaast voor welke politieke dekking van 
belang is. 
Het dagelijks bestuur heeft de notitie met de voorstellen voor een eerste keer besproken en een 
eerste reactie gegeven. In het dagelijks bestuur van 26 januari 2023 vindt de vervolgdiscussie plaats.  
Over de inkomensafhankelijke bijdrage zijn de meningen nog verdeeld en deze variëren van helemaal 
niet invoeren, alleen voor de Hulp bij het huishouden of voor meerdere onderdelen. Voor de 
inkomensafhankelijke bijdrage bij begeleiding wil het dagelijks bestuur de volgende keer meer 
inzoomen.  Het dagelijks bestuur heeft de diverse onderdelen besproken.  
Voorstellen Hulp bij het huishouden (HbH) 
HbH light is te verdelen in bestaande klanten en nieuwe klanten. De pilot is gericht op nieuwe klanten. 
Door het personeelsprobleem bij zorgaanbieders is het voorstel om bestaande klanten hierover een 



 3 

brief te sturen en te kijken of daar waar het kan twee keer per maand HbH mogelijk is. De ISD stuurt 
de brief ook naar het dagelijks bestuur toe. Insteek blijft dat de zorg geleverd wordt. (noot notulist: het 

dagelijks bestuur is akkoord met de brief en de ISD stuurt deze ook naar de raden toe) 

De vraag is of de inzet van schoonmaakbedrijven nog nodig is als HbH light werkt en een eigen 
bijdrage wordt ingevoerd. Het werken met schoonmaakbedrijven kan een optie zijn, maar is en kan 
niet bij iedereen van toepassing zijn. Schoonmaakbedrijven kunnen zorgaanbieders ook niet 
vervangen.   
Het dagelijks bestuur staat positief tegenover minder percelen en minder zorgaanbieders. Zeker voor 
nieuwe klanten is dat geen probleem. Voor bestaande klanten is een goede afbouw/overgang 
belangrijk. Terug naar p x q (uren) net als Hillegom is het beste te controleren en juridisch juist.  
Uitgangspunt geen Pgb voor HbH, tenzij vindt het dagelijks bestuur een goed uitgangspunt. De vraag 
is gesteld of de ISD het fraude-aspect hierbij kan beschrijven en zeker in het voorstel voor de raden. 
De ISD kan voorbeelden geven, maar geen harde cijfers. 
Voorstellen begeleiding  
Het dagelijks bestuur heeft voor voor de discussie wel/geen Pgb behoefte aan meer 
casuïstiek/informatie. Dat geldt ook voor de inkomensafhankelijke bijdrage. 
Voor Jeugd Pgb kijkt secretaris of er zorgaanbieders zijn die zowel Jeugd zorg in natura leveren als 
Jeugd Pgb. 
Het voorstel minder zorgaanbieders betekent minder zorgaanbieders die hetzelfde product kunnen 
leveren. Het betekent wel dat burgers minder keuzevrijheid hebben.  
Het beschrijven van de doelen en die beter monitoren heeft als doel om een extra kwaliteitsslag te 
maken. 
Voorstellen Vervoer 
Formeel is het algemeen gebruikelijk maken van een scootmobiel niet toegestaan, maar het past wel 
in de maatschappelijke discussie of een eigen bijdrage/zelf een hulpmiddel aanschaffen past. 
Een scootmobiel kan antirevaliderend werken. Een driewielfiets doet dat wel, maar die is duurder. De 
meningen over het uitgangspunt dat burgers zelf hun vervoer moeten regelen/betalen zijn wisselend.  
Ook voor de besparingsbijdrage geldt dat het goed is om hier een maatschappelijke discussie over te 
voeren. 
Het dagelijks bestuur staat positief tegenover het voorstel van de incidentele rolstoelen. 
Voorstellen Woningaanpassingen 

Het voorstel van de voorzienbaarheid is in het voorstel het uitgangspunt, maar geldt niet voor 
iedereen. Bij een huurhuis ligt dat anders dan bij een koophuis. Ook hierbij geldt dat het goed is om 
een maatschappelijke discussie te voeren en of het logisch is dat burgers zelf nadenken over hun 
toekomst. Als een aanpassing algemeen gebruikelijk is, dan is het uitgangspunt dat deze ook van 
toepassing is voor de doelgroep bijzondere bijstand. Is dat niet het geval, dan geldt dat voor iedereen 
ongeacht het inkomen en dan mag er geen sprake zijn van algemeen gebruikelijk. 
Het zelf betalen voor meer luxe dan echt noodzakelijk vindt het dagelijks bestuur bespreekbaar. 
Het dagelijks bestuur vindt het voorstel voor het levensbestendig maken van wooncomplexen en 
nieuwbouw postief. 
Hulpmiddelen 
Over geen vergoeding bij eigen aanschaf geldt ook de maatschappelijke discussie. 
Het dagelijks bestuur staat positief tegenover het voorstel van alleen aankopen wanneer huurprijs de 
kostprijs overstijgt en tegenover het voorstel van meer algemeen gebruikelijke voorzieningen.   
Het dagelijks bestuur heeft nog geen besluit genomen op de voorstellen. Afgesproken is dat in het 
dagelijks bestuur van 26 januari 2023 een vervolgdiscussie plaatsvindt. De begroting van de ISD is 
gebaseerd op bestaand beleid. Het dagelijks bestuur heeft als voorkeur om de consequenties van de 
voorstellen te verwerken in een begrotingswijziging voor 2024, omdat de discussie in de raden voor 
het opstellen van de begroting 2024 naar verwachting nog niet is afgerond.       
  
6. Wat verder ter tafel komt/Rondvraag 
Geen gebruik van gemaakt.  
   
Aldus vastgesteld in de vergadering van het dagelijks bestuur d.d. 26 januari 2023 
 
De voorzitter,       De secretaris, 
D.T.C. Salman                                                               R.J. ‘t Jong 


